
Til stede: Jakob Lage Hansen (JL), Trine Klitgaard Bro (TB), Kim Segelcke (KS),  
Christina Maria Ørsted Clemmensen (CC), Annemette Bo Remmen (AR), 
Heidi Munch Jacobsen (HJ), Mette Menander (MM), Jens Darket (JD), Louise 
Kambjerre Scheel (LS), Lærke Hangaard Balselv (LB) og Anna Lykkegaard (AL), 
Caroline Schousboe (CS) 

 
Fraværende:  
 
Mødeleder: Jakob Lage Hansen  
 
 
(O): Orienteringspunkt, (D): Drøftelse, (B): Beslutningspunkt. 

896 (B) JL  
Godkendelse af dagsorden 

Godkendt 

897 (B) JL 
Godkendelse af referat fra 19.05.22 

Godkendt 

898 30 min 
Meddelelser 
 
 

 
Ledelse og medarbejdere: Ansættelse af afdelingsleder 
 
Ansættelserne er i hus til de fag, vi skal bruge. 
 
Lige inden ferien sætter vi to ansøgninger i - en administrativ 
leder og en pædagogisk leder (Jespers stilling). Vi prøver at 
profilere stillingen skarpt i forhold til det, vi gerne vil have. 
 
Birkenyt kommer ud lige om lidt. 
 
 
Elevrådet:  
 
Formanden:  
Trine stopper. Stor tak for det store arbejde. 
 
Der var præsentation af skolerapporten fra Rambøll og møde i 
Skoleforum (mellem skolebestyrelsesformændene og 
repræsentanter for ledelse, medarbejdere og elever) hvor 
skolerapporten blev drøftet. 
 
Der var fokus på forskellen mellem det forældrene siger, og 
det elever, medarbejdere og ledelse siger, hvor forældrene 
generelt har et mere negativt billede af skolerne. 
 
 

   

   

 

Skole og Familie 

Birkerød Skole 

Dagsorden  
 
Skolebestyrelsesmøde 98  
Torsdag den 16.06.2022 kl. 17:00-20:00 incl. Spisning 
(kl. 17-18 afholdes mødet på skolen, herefter køres der til 
jægerhuset)  
 

 

 
Birkerød Parkvej 12 
3460 Birkerød 
www.Birkerødskole.dk 
Dato: 14.06.2022 



Der blev sagt til politikkerne, at bestyrelsesformændene var 
utilfredse med, at ledelserne i pressemeddelelsen bliver stillet 
til regnskab for faldet i forældretilfredsheden, da denne 
formentlig har været påvirket af en række omstændigheder de 
ikke har kontrol over (Corona, skolesammenlægninger etc.), 
og i lyset af at de har gjort en usædvanlig stor indsats i de 
seneste udfordrende år. 
 
Det blev også̊ problematiseret, at undersøgelsen 
sammenligner forældretilfredsheden i kommunen 2022 med 
landsgennemsnittet 2020, og bruger det til at drage en række 
negative konklusioner. Kritikken var, at det giver en 
utilstrækkelig sammenligning i lyset af den store effekt som 
Corona har haft på skoledriften, fx skolehjem-samarbejdet. 
  
Jens fortæller, at han har kigget på tallene og at det er uetisk 
den måde de bruger tallene på. 
 
 
Nyt fra forældre på årgangene: 
 
Nyt fra kommunalbestyrelsen: 

 

899 (O) 30 min 
 
Skolens elevtalsprognose 

I forbindelse med elevtalsprognosen tegner der sig et tydeligt 
billede af, at vi vil få flere og flere elever i vores skoledistrikt 
over de næste år. 
 
I den forbindelse kommer Martin Gredal, konstitueret 
skolechef, og deltager i mødet og fortæller om mulige 
løsninger. 
 
 
Martin vil fortælle om tallene og løsninger: 
Det er politikerne, der skal fine løsninger, men Birkerød Skoles 
bestyrelse skal udtale sig om løsningsmodellerne. 
 
Præsentation af udfordringen: 
Mængden af børn i Birkerød er fremadrettet nogenlunde 
konstant. Men børnene kommer til at bo skævt i forhold til 
skoledistriktet. 
Birkerød Skole har en kapacitet til elever på ca 750 elever. Det 
svarer til en fyldt 3 sporet skole.  
Fra skoleåret 25/26 forventes 768 elever og stigende videre 
frem hvert år. D.v.s. at Birkerød Skole bliver 4 sporet 
fremadrettet. 
Det er en udfordring lokalemæssigt. 
Skolens areal er bebygget det, man må. Der er ikke mere 
bygge-ret. 
 
Løsningsmodeller - strukturelt  

1. Varig ændring af skoledistriktsgrænsen - kræver en 
vurdering af, hvad der er bæredygtigt fremadrettet. En 
tillægsmulighed er, at man ophæver 
søskendegarantien. 

2. Fleksible skoledistrikter - Det vurderes fra skoleår til 
skoleår.  

3. Samling af flere skoler i et distrikt (som 
forsøgsordning) - Gælder kun optag i 0. klasse. Man 
kigger på alle børn i Birkerød og laver en fordeling, så 
det ser fornuftigt ud. Man vil kunne lave en første, 
anden og tredje prioritet. Tidligere erfaringer er, at 
mange fik første prioritet, få fik tredje prioritet. 
Søskendegarantien kan stadig være 
gældende.  Reglerne for afstand vil stadig gælde 
(gælder til 4. klasse med). 

 
Martin fortæller, at der i styrelsesvedtægten ligger tre 
bestemmelser for placering af elever i skoler: 

• ønsket af skole 

• søskende 

• afstand 
Der udover står der, at man ikke må tage elever ind uden for 
distriktet, når klassen har 24 elever. 



En mulighed kunne være en kombination af 1 og 3. 
 
De første to muligheder ligger inden for det 
lovgivningsmæssige, som Børne- og skoleudvalget har til at 
løse problemet. 
Den 3. kræver, en dispensation. 
 
Bestyrelsen drøfter mulighederne, fordele og ulemper. 
Der er stor opbakning til ansøgningen af en dispensation. 
Bestyrelsen anerkender nogle af problematikkerne og 
drøfter fordele og ulemper. Der drøftes hvilke udfordringer det 
giver i forhold til forældrens ønsker. 
 
Bestyrelsen bakker op om, at dispensationen også søges til at 
gælde for indskrivninger senere i skoleforløbet. 

900 (G) 15 min 
 
Årsberetning 
 

Jakob har rundsendt oplæg til årsberetning som skal i Birkenyt 
 
Den blev godkendt.  

901 (O) 15 min  
 
Status og Proces for 
Temperaturmålingen på skolerne 
herunder 
forældretilfredshedsundersøgelsen 

Kort orientering omkring den proces som kommer til at foregå 
efter ferien. 

 

906 min 
 
EVT: 

 

Kommende skolebestyrelsesmøder (17-20): 
 
 
 
Kommende møder i Skoleforum (17-19): 
 


